
 
REFERAT 

Det lokale uddannelsesudvalg for 
beklædningshåndværker uddannelsen 

 
Mødedato:  10.02.22 
Mødested:  Hilmar Finsens Gade 18, Pejsestuen 

 
Mødetidspunkt:  10:00-12:00     
Fraværende m. afbud:   
Fraværende u. afbud:  
Deltagere:  
 
 

Jette Lindgaard, Evy Andersen, Erling Taul Jensen, Magnus Tougaard, 
Jakob Bay Fyhr, Jannie Linda Krøyer Jakobsen og Karin Jespersen  

   
Punkt 1:  
Bemærkninger til 
referat fra sidst 
afholdte møde 

 
Referat fra sidst 
 

Referat%2003.05.21
.docx  

 
Punkter fra sidste møde: 
 
Jakob har fået en forespørgsel fra en virksomhed, der spørger ind 
til reglerne om hvor mange elever man må have ”under” sig pr. 
udlært? Jette og Evy lover at tage den med tilbage til Fagligt 
udvalg.  
 
Man må have 2 elever pr. svend.  
JBF spørger til hvis det er en en-mands virksomhed, må mester så 
også have 2 elever. Jette undersøger det. 
 
Magnus rejser problematik med bedømmelse af svendeprøve 
opgaver. Hvordan vægtes de forskellige elementer i svendeprøven? 
Jette og Evy tager dette med til Fagligt Udvalg. Evt. skal der ses på 
de vejledninger der foreligger. 
 
Udvalget fik en længere snak om dette. Punktet er på dagsordenen 
til næste møde i Fagligt Udvalg. Magnus påpeger behovet for at 
have en afklaring på dette før han skal være censor næste gang. 
Jette vender tilbage med et skriftligt svar efter mødet i Fagligt 
Udvalg. 
 

Punkt 2:  
Meddelelser fra 
udvalgets 
medlemmer 
 

 
Nyt fra Fagligt Udvalg (Evy og Jette) 
 Udvalget er ved at se på mulighederne for at eleverne afleverer dele 

af deres skriftlige rapport til svendeprøven på engelsk. Der kan 
være en problematik i at få censorerne klædt på til at kunne 
vurderer dette. 
 

 AMU analyse viser at der er et behov for efteruddannelse ift 
digitalisering og bæredygtighed 



 Nyt AUB projekt 
 
Nyt fra udvalgets medlemmer 
 
Magnus efterlyser en synlighed af hvad det er eleverne kan når de 
er færdige. Det fremgår ikke af svendebrevet hvilken profil 
eleverne har valgt og derfor skal man som virksomhed ind og se på 
hvor eleverne har været i praktik. En tydeligere ”skrædder” profil 
efterlyses på beviset. 
 
Udvalget fik en dialog om dette og problematik med uddannelsens 
profiler, er en problemstilling, som Fagligt Udvalg er klar over og 
det er sat på dagsordenen. 
 

3:  
Meddelelser fra 
skolen herunder 
elevrepræsentant 
 

 
Nyt fra eleverne 
 
Rikke og Kirsten (SBO elever) fortalte fra afdelingen. 
De arbejder for tiden begge med konfirmationskjoler til ansattes 
piger. De oplever at det giver rigtig megen læring at arbejde med 
”rigtige” kunder, ud over det sy-faglige, så giver den direkte 
kundekontakt træning i at omgås kunder. 
 
Nyt fra afdelingen: 

 
 Status på elever 

 
 Vi har 3 elever i SBO(skole baseret oplæring) 
 
H2: 13 elever- heraf har 8 ordinære aftaler i virksomheder, 6 er i 
skole baseret oplæring. Det mærkes på elevernes faglighed at de 
har været ramt og hjemsendt af Corona både på deres grundforløb 
og deres første hovedforløb- dog ikke i en retning der er direkte 
bekymrende, men i forhold til tidligere hold kan det mærkes at de 
mangler noget praktisk erfaring. 
 
H4: 6 elever – alle har ordinære aftaler 
 
Begge hold afslutter med eksamener midt i marts.  
 
 
 Projekter i afdelingen 

 
Indiens projekt 
 
I forbindelse med fejring af 75 års jubilæum, der skal fejres på IBC 
i Kolding er vi blevet bedt om at sy til nole dansk inspirerede 
modeller af indiske stoffer til en modeopvisning. Vi afventer lige nu 
stofprøver fra Indien 
 
Besøg fra Finland 
 
I marts får vi besøg af en finsk beklædningshåndværker elev, hun 
skal træne til World Skills konkurrencerne og er her for at træne 



håndværksteknikker. Efterfølgende skal hun i praktik på operahuset 
i Helsinki. 
 
 Kvote workshop 
Vi afholder workshop for kommende kvote elever den 21.05.22. Vi 
har i år valgt at udskyde opstart af GF2 til august, for at sikre et 
større og bedre ansøger felt. 
 
 Laugenes opvisning 
En stor oplevelse for de 3 elever, som deltog. De fik megen ros for 
det de havde lavet til opvisningen. Se videoer fra opvisningen på 
skrædderlaugets Facebook side. 
 
 
 
 
 

 
 
Elevtrivselsundersøgelse (ETU) – til orientering 

EUC%20Syd%20præ
sentation.pptx  

 
 

Virksomhedstilfredshedsundersøgelse (VTU) – til orientering 

VTU%202021_HF.pp
tx  

 
 
 
 

 
Punkt 4: 
Behov for udvikling 
og revision af 
uddannelserne inden 
for udvalgets 
ansvars- 
område 

 
Se tidligere punkt  

Punkt 5: 
Evaluering og 
kvalitets 
sikring samt status 
over aktivitetsniveau 
 

Nyt AUB projekt 2022 – indhold på EUC Syd. 
Besøgsmøder hos virksomheder hos virksomheder inden for den 
håndværksbaserede del af beklædningsbranchen i alle regioner med 
henblik på at modne virksomhederne til at tage elever, når virksomhedens 
omsætning igen har stabiliseret sig efter corona-nedlukningen. 
 
Status på det opsøgende arbejde (Jannie) 
 
Jannie henvendte sig i efteråret 2021 til en række virksomheder pr. brev for 
at bede dem hjælpe med at løfte opgaven med at tage elever. Der kom en 
række tilbagemeldinger og der var åbnet op for en dialog. 
 



Der er kommet nye læresteder på listen over virksomheder, der tager elever, 
hvilket er meget positivt. 
 
Desværre oplever Jannie at elever, der har været i VFP får lovning på en 
læreplads, men når det kommer til underskriften springer virksomhederne 
fra i sidste sekund. Det er rigtig ærgerligt og det er synd for de elever, som 
får falske forhåbninger og unødvendige skuffelser med i bagagen. 
 
Tilbagemeldingen fra virksomhederne er at de stadig lider økonomisk under 
Corona nedlukningen. De efterlyser økonomiske tilskud før de ser sig i stand 
til at ansætte elever.  
 
EUC Syd færdiggør elev i marts og slår en ny elev stilling op. 
 Det Kongelige Teater regner også med at skulle ansætte senere på året. 
 
 

Punkt 6: 
Skolepraktik 

Nyt fra skolepraktikken 
Se nyt fra eleverne 

Punkt 7: 
Ekstra punkter iflg 
aftale 

 

Punkt 8: 
Eventuelt 

 

Punkt 9: 
Tid og sted for næste 
møde 

Forslag til kommende mødedato 
 
 
 

 

 

 
 


